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Tilstede: Arnfinn Aabø (A) 

Liv Thorstensen (A) 
Randi Vollmerhaus (A) 
Karin Svendsen (A) 
Mona Ridder-Nielsen (A) fratrådte under behandling av sak 
79/11 grunnet inhabilitet 
Veslemøy Kjendsli (A)  
Kristin Sandaker (A) møtte for Mona Ridder Nielsen (A) i sak 
79/11) 
Per Nygaard (SV) 
Hanne Irene Eldby (SV) 
Ann Carnarius Elseth (Frp) 
Tommy Skjervold (Frp), fratrådte under behandling av sak 
81/11 grunnet inhabilitet 
Bjørn Vesten (uavhengig) 
Gunnar Pedersen (H) 
Ole Richenberg (H) 
Gro Thorup (H) 
Britt Inglingstad (V) 

  
Fra administrasjonen 
møtte: 

Tove Stien, bydelsdirektør 
Håkon Kleven, avd.sjef økonomi og plan 
Solveig Nyhamar, avd.sjef rehabilitering og omsorg 
Tommy Grotterød, avd.sjef barn og kultur 
Kari Bjørneboe, bydelsoverlege 
Åse Merete Ternå, avd.sjef administrasjon 

  
Møtesekretær: Therese Kloumann Lundstedt 
 



 
Opprop 
Åpen halvtime 

- OBOS v/Dag Øverland tok opp sak 78/11 og redegjorde for OBOS sitt alternativ i 
forhold til Plan- og bygningsetatens alternativ. 

- Terje Kristoffersen, Manglerudvangen borettslag, tok opp sak 78/11 etterlyste det 
tredje alternativet fra Manglerudvangen borettslag som er oversendt bydelen. 
Byantikvarens alternativ ble også etterlyst. 

- Asbjørn Hagen, Manglerudjordet borettslag tok opp trafikken i Plogveien og etterlyste 
Byantikvarens anbefaling i sak 78/11 som han anmodet bydelsutvalget om å se nøye 
på. 

- Civitas v/Ole Falk Frederiksen, orienterte om planene vedrørende sak 79/11. 
- Bia Brodersen leverte søknad om tillatelse til etablering av kiosk/pølsebod i 

Ulsrudveien 42. Bydelen formidler denne videre til rett etat. 
- Åge Johan Sundvor, Manglerud Hundeklubb, tok opp ønske om å få benytte den 

nedlagte barneparken i Plogveien 99 til hundetrening. 
- Geir Werner ønsker at det settes opp port til den nedlagte barneparken i Plogveien 99 

slik at det blir mulig for hundene å løpe fritt. 
- Bøler seniorsenter v/Helena Kahila, orienterte om virksomheten til Bøler Seniorsenter, 

på bakgrunn av invitasjon fra Arnfinn Aabø (A). 
- Amund Kveim, leder Østensjøvannets Venner tok opp sak 79/11 og minnet om 

muligheten til nå å kunne skape en ”blå-grønn” forbindelseslinje mellom Alna- og 
Østensjøområdet. 
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Eventuelt 
Ingenting til eventuelt. 
 
 



Sak 55 /11  Godkjenning av innkalling og sakskart 
 
Arnfinn Aabø (A) hadde følgende forslag til vedtak:  
Sak 79/11 flyttes frem til etter sak 58/11. 
 
Hanne Eldby (SV) hadde følgende forslag til ny sak på sakskartet:  
”Gratis kjernetid i barnehagene”. 
 
Bjørn Vesten (uavh.) hadde følgende forslag til endringer i sakskartet 
Sak 78/11 flyttes frem til etter sak 58/11 
 
Votering  
Det ble votert over alle forslagene under ett. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Innkalling og sakskart godkjent med følgende endringer og ny sak på sakskartet:  

- Sak 79/11 flyttes frem til etter sak 58/11 
- Ny sak ”Gratis kjernetid i barnehagene” 
- Sak 78/11 flyttes frem til etter sak 58/11 

 

 Sak 56 /11  Godkjenning av BU-protokoll fra møtet 28.03.2011 
 
BU-protokoll fra møtet 28.03.2011 ble godkjent. 
 

 Sak 57 /11  Protokoller til orientering 
 
Arbeidsutvalget 09.05.2011 
Protokoll tatt til orientering 
Bydelsutvikling, miljø- og kulturkomite 18.05.2011 
Protokoll tatt til orientering 
Omsorgskomite 18.05.2011 
Protokoll tatt til orientering 
Oppvekstkomite 18.05.2011 
Protokoll tatt til orientering 
Eldrerådet 18.05.2011 
Protokoll tatt til orientering 
Råd for funksjonshemmede 11.05.2011 
Protokoll tatt til orientering 
Ungdomsrådet 09.05.2011 
Protokoll tatt til orientering 
Arbeidsmiljøutvalget 18.05.2011 
Protokoll tatt til orientering 
Medbestemmelsesutvalget 18.05.2011 
Protokoll tatt til orientering 
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 Sak 58 /11  Informasjon fra administrasjonen 
 
Avd.sjef rehabilitering og omsorg, Solveig Nyhamar, orienterte om følgende:  

- bekymringsfull utvikling av utgiftene til TT-transport på bakgrunn av mottatt faktura 
for de siste tre månedene. 

- BU-vedtak fra budsjett 2008 vedrørende mulighet for å bruke bydelens bil og sjåfør til 
dagsenterkjøring. Dette viste seg å ikke være mulig da bydelens bil ikke tilfredsstilte 
kravene til slik transport. 

- I regi av tilsynsutvalget for hjemmebaserte tjenester og avdeling rehabilitering og 
omsorg, ble det mandag 23.05.2011 avholdt møte i Oppsal samfunnshus for brukere 
av bydelens hjemmetjenester. 

 
Avd.sjef barn og kultur, Tommy Grotterød, informerte om årsaken til at Lopperud 
paviljong/Manglerud idrettsbarnehage ikke er avviklet. Dette henger sammen med 
bystyrevedtak om at midlertidige barnehager ikke skal avvikles før kommunen har plass til 
alle søkere med lovfestet rett til plass. 
 

 Sak 59 /11  Rapport økonomi og tjenesteproduksjon per 31.03.2011 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport økonomi og tjenesteproduksjon per 31.03.2011 for Bydel Østensjø tas til etterretning. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Rapport økonomi og tjenesteproduksjon per 31.03.2011 for Bydel Østensjø tas til etterretning. 
 

 Sak 60 /11  Rapport økonomi og tjenesteproduksjon per 30.04.2011 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport økonomi og tjenesteproduksjon per 30.04.2011 for Bydel Østensjø tas til etterretning. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Rapport økonomi og tjenesteproduksjon per 30.04.2011 for Bydel Østensjø tas til etterretning. 
 

 Sak 61 /11  Tertialrapport og statistikk pr 30.04.2011 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tertialrapport og statistikk 1.tertial 2011 for Bydel Østensjø tas til etterretning. 
 
Omsorgskomiteen hadde følgende forslag til vedtak 



Bydelsutvalget slutter seg til bydelsdirektørens vurdering om at utviklingen innenfor TT-
ordningen er bekymringsfull.  
Forventet merforbruk på 2 millioner kroner vil føre til innstramninger som rammer 
tjenestetilbudet til bydelens innbyggere. 
Den nye avtalen om TT-kjøring har ført til økte kostnader for bydelen og redusert kvalitet på 
tilbudet til mange brukere.  
 
Bydelsutvalget ber byrådsavdelingen for eldre og sosiale tjenester vurdere de kostnader 
bydelen har hatt til TT-kjøring siden nyttår. Det er viktig å få tilbakemelding på om dette er 
kostnader som kommer til å vedvare, eller om det skyldes ekstrakostnader i forbindelse med 
innføringen av ny ordning. 
 
Hjemmetjenesten: 
Av tertialstatistikken fremgår det at antall mottakere av hjemmetjenester er redusert fra 2098 
pr. 30.8.2010 til 1854 pr. 30.4.2011. Antall mottakere av bare hjemmesykepleie er redusert fra 
431 pr. 30.8.2010 til 361 pr. 30.4.2011. 
Antall utførte vedtakstimer i hjemmesykepleien er redusert fra 53999 pr. 30.8.2010 til 37479 
pr. 30.4 2011.  
 
Omsorgskomiteen ber om å få en redegjørelse om hvor mange av dem som hadde tilbud om 
hjemmetjenester pr. 30.8.2010 som har fått avslag på søknad om tilbud pr. 30.4.2011, og 
hvilke konsekvenser dette har fått  for dem. 
Komiteen ber også om en oversikt over antall søknader om hjemmetjeneste, praktisk bistand 
og hjemmesykepleie, i 1. tertial og antall avslag, fordelt på aldersgrupper. 
Komiteen ber videre om å få en redegjørelse om kvaliteten på tilbudet av hjemmesykepleie 
etter personellreduksjonen i denne tjenesten sammenliknet med tilbudet i 2010. 
Redegjørelsene bes lagt fram på møte 4, 14. juni i Omsorgskomiteen. Bestillingskontor 18+ 
og sykepleiere i hjemmesykepleien bes representert på dette møtet. 
  
Sak vedrørende informasjon til bydelsutvalget om hjemmetjenesten. 
I budsjettforslaget for 2011 ble bydelsutvalget kjent med at det forelå en foreløpig rapport fra 
Fürst og Høverstad om hjemmetjenestene i bydel Østensjø og Nordstrand. Det ble opplyst i 
budsjettforslaget at rapporten underbygget bydelsdirektørens forslag om reduksjon av 38,6 
årsverk i hjemmetjenesten; en innsparing på 18,6 millioner i 2011. 
Med det store underskuddet bydelen hadde ved utgangen av 2010 måtte bydelsutvalget slutte 
seg til bydelsdirektørens forslag uten mulighet til en grundig drøfting av grunnlaget for 
reduksjonene i årsverk og en gjennomgang av konsekvensene reduksjonene ville få for 
brukerne av hjemmetjenestene. 
 
I Omsorgskomiteens møte i januar 2011 ga Høverstad og Fürst en nærmere orientering om 
sine rapporter om hjemmetjenesten i bydelen. Komiteen hadde fått rapportene på forhånd.  
Komiteen fikk i mars en rapport fra byrådsavdelingen om ”Resultat fra bydelenes 
tidskartlegging i bydelenes hjemmetjenester” av 17.9.2010. Rapporten hadde blitt unntatt 
offentlighet. Den ble offentliggjort etter at komiteen hadde bedt om å få rapporten. 
Rapportene fra Høverstad og Fürst, orienteringen de ga komiteen og rapporten fra 
tidkartleggingen viser at det var behov for forbedringer i hjemmetjenesten,særlig 
hjemmesykepleien, og muligheter for effektivisering av hjemmetjenesten. 
Omsorgskomiteen og bydelsutvalget har tidligere ikke fått informasjon fra bydelsdirektøren 
om slike muligheter til forbedringer og effektivisering i hjemmetjenesten.   
Da Omsorgskomiteen tok initiativ til  eldreseminaret i juni 2010, ba komiteen i januar 2010 
spesifikt om at det ble redegjort for hvordan ressursene i bl.a. hjemmetjenesten kunne brukes 
bedre og mer effektivt.  
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Mulighetene til forbedringer og effektivisering i hjemmetjenesten har åpenbart foreligget i 
mange år. Hadde de blitt utnyttet tidligere, hadde bydelen vært i en annen økonomisk 
situasjon i dag. 
 
Bydelsutvalget viser til bakgrunn for Omsorgsutvalgets forslag til vedtak. 
Bydelsutvalget beklager at bydelsdirektøren ikke tidligere har gitt bydelsutvalget informasjon 
om mulighetene til forbedringer og effektivisering i hjemmetjenesten som fremkom i 
rapportene fra Høverstad og Fürst.  
 
Gunnar Pedersen (H) hadde følgende forslag til vedtak 
Saken usettes til neste BU-møte med unntak av punktene om TT. 
 
A og SV hadde følgende forslag tilleggsforslag til vedtak 
BU ber administrasjonen om å redegjøre for det som etterspørres i neste OMK i denne saken. 
 
Gunnar Pedersen (H) trakk sitt forslag til vedtak. 
 
Votering 
Det ble først votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig 
 
Deretter ble det votert over forslaget fra OMK. 
Votering enstemmig 
 
Til slutt ble det votert over forslaget fra A og SV. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 

1. Tertialrapport og statistikk 1.tertial 2011 for Bydel Østensjø tas til etterretning.  
 
2. Bydelsutvalget slutter seg til bydelsdirektørens vurdering om at utviklingen innenfor 

TT-ordningen er bekymringsfull.  
Forventet merforbruk på 2 millioner kroner vil føre til innstramninger som rammer 
tjenestetilbudet til bydelens innbyggere. 
Den nye avtalen om TT-kjøring har ført til økte kostnader for bydelen og redusert 
kvalitet på tilbudet til mange brukere.  

 
Bydelsutvalget ber byrådsavdelingen for eldre og sosiale tjenester vurdere de 
kostnader bydelen har hatt til TT-kjøring siden nyttår. Det er viktig å få tilbakemelding 
på om dette er kostnader som kommer til å vedvare, eller om det skyldes 
ekstrakostnader i forbindelse med innføringen av ny ordning. 

 
Hjemmetjenesten: 
Av tertialstatistikken fremgår det at antall mottakere av hjemmetjenester er redusert 
fra 2098 pr. 30.8.2010 til 1854 pr. 30.4.2011. Antall mottakere av bare 
hjemmesykepleie er redusert fra 431 pr. 30.8.2010 til 361 pr. 30.4.2011. 
Antall utførte vedtakstimer i hjemmesykepleien er redusert fra 53999 pr. 30.8.2010 til 
37479 pr. 30.4 2011.  

 
Omsorgskomiteen ber om å få en redegjørelse om hvor mange av dem som hadde 
tilbud om hjemmetjenester pr. 30.8.2010 som har fått avslag på søknad om tilbud pr. 
30.4.2011, og hvilke konsekvenser dette har fått  for dem. 



Komiteen ber også om en oversikt over antall søknader om hjemmetjeneste, praktisk 
bistand og hjemmesykepleie, i 1. tertial og antall avslag, fordelt på aldersgrupper. 
Komiteen ber videre om å få en redegjørelse om kvaliteten på tilbudet av 
hjemmesykepleie etter personellreduksjonen i denne tjenesten sammenliknet med 
tilbudet i 2010. 
 
Redegjørelsene bes lagt fram på møte 4, 14. juni i Omsorgskomiteen. 
Bestillingskontor 18+ og sykepleiere i hjemmesykepleien bes representert på dette 
møtet. 

  
Sak vedrørende informasjon til bydelsutvalget om hjemmetjenesten. 
I budsjettforslaget for 2011 ble bydelsutvalget kjent med at det forelå en foreløpig 
rapport fra Fürst og Høverstad om hjemmetjenestene i bydel Østensjø og Nordstrand. 
Det ble opplyst i budsjettforslaget at rapporten underbygget bydelsdirektørens forslag 
om reduksjon av 38,6 årsverk i hjemmetjenesten; en innsparing på 18,6 millioner i 
2011. 
 
Med det store underskuddet bydelen hadde ved utgangen av 2010 måtte bydelsutvalget 
slutte seg til bydelsdirektørens forslag uten mulighet til en grundig drøfting av 
grunnlaget for reduksjonene i årsverk og en gjennomgang av konsekvensene 
reduksjonene ville få for brukerne av hjemmetjenestene. 
I Omsorgskomiteens møte i januar 2011 ga Høverstad og Fürst en nærmere orientering 
om sine rapporter om hjemmetjenesten i bydelen. Komiteen hadde fått rapportene på 
forhånd.  
 
Komiteen fikk i mars en rapport fra byrådsavdelingen om ”Resultat fra bydelenes 
tidskartlegging i bydelenes hjemmetjenester” av 17.9.2010. Rapporten hadde blitt 
unntatt offentlighet. Den ble offentliggjort etter at komiteen hadde bedt om å få 
rapporten. 
 
Rapportene fra Høverstad og Fürst, orienteringen de ga komiteen og rapporten fra 
tidkartleggingen viser at det var behov for forbedringer i hjemmetjenesten,særlig 
hjemmesykepleien, og muligheter for effektivisering av hjemmetjenesten. 
Omsorgskomiteen og bydelsutvalget har tidligere ikke fått informasjon fra 
bydelsdirektøren om slike muligheter til forbedringer og effektivisering i 
hjemmetjenesten.   
 
Da Omsorgskomiteen tok initiativ til  eldreseminaret i juni 2010, ba komiteen i januar 
2010 spesifikt om at det ble redegjort for hvordan ressursene i bl.a. hjemmetjenesten 
kunne brukes bedre og mer effektivt.  
Mulighetene til forbedringer og effektivisering i hjemmetjenesten har åpenbart 
foreligget i mange år. Hadde de blitt utnyttet tidligere, hadde bydelen vært i en annen 
økonomisk situasjon i dag. 

 
Bydelsutvalget viser til bakgrunn for Omsorgsutvalgets forslag til vedtak. 
Bydelsutvalget beklager at bydelsdirektøren ikke tidligere har gitt bydelsutvalget 
informasjon om mulighetene til forbedringer og effektivisering i hjemmetjenesten som 
fremkom i rapportene fra Høverstad og Fürst.  
 

3. BU ber administrasjonen om å redegjøre for det som etterspørres i neste OMK i denne 
saken.  
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A og SV hadde følgende merknad 
A og SV konstaterer at byrådet nok en gang har inngått en innkjøpsavtale der konsekvensene 
for kvaliteten på de tjenester og produkter som skulle leveres - og kostnadene ved kjøpet - ikke 
ble slik byrådet hadde forutsatt. 
 
Venstre sluttet seg til merknaden fra A og SV. 
 

 Sak 62 /11  Sentrale budsjettjusteringer 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Funksjon 231 Aktivitetstilbud barn og unge økes med kr 150 000 i henhold til 

kommunaldirektørens sak 3/11.  
2. Funksjon 211 Styrket tilbud til førskolebarn økes med 1,101 mill. kroner i henhold til 

kommunaldirektørens sak 3/11. 
3. Funksjon 221 Førskolelokaler og skyss økes med kr 236 000 i henhold til 

kommunaldirektørens sak 2/11. 
4. Funksjon 276 Kvalifiseringsprogrammet økes med kr 80 000 i henhold til 

kommunaldirektørens sak 7/11. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak samlet. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
1. Funksjon 231 Aktivitetstilbud barn og unge økes med kr 150 000 i henhold til 

kommunaldirektørens sak 3/11.  
2. Funksjon 211 Styrket tilbud til førskolebarn økes med 1,101 mill. kroner i henhold til 

kommunaldirektørens sak 3/11. 
3. Funksjon 221 Førskolelokaler og skyss økes med kr 236 000 i henhold til 

kommunaldirektørens sak 2/11. 
4. Funksjon 276 Kvalifiseringsprogrammet økes med kr 80 000 i henhold til 

kommunaldirektørens sak 7/11. 
 

 Sak 63 /11  Månedsrapport barneverntjenesten per april 2011 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Månedsrapport barneverntjenesten per april 2011 tas til orientering. 
 
Votering  
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Månedsrapport barneverntjenesten per april 2011 tas til orientering. 
 

 Sak 64 /11  Habilitering og psykisk helse. Orientering om arbeidt 
ved Bestiller 0-17 år 
 



Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak - Habilitering og psykisk helse. Orientering om arbeidet ved bestiller 0-17 år - tas til 
orientering. 
 
Votering  
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Sak - Habilitering og psykisk helse. Orientering om arbeidet ved bestiller 0-17 år - tas til 
orientering. 
 

 Sak 65 /11  Ruspolitisk handlingsplan - status for oppfølging av 
tiltak 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Status for oppfølging av tiltak i ruspolitisk handlingsplan 2010-2013 tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Status for oppfølging av tiltak i ruspolitisk handlingsplan 2010-2013 tas til orientering. 
 
 
Liv Thorstensen (A) hadde følgende merknad på vegne av råd for funksjonshemmede 
RFF mener det er viktig at ruspolitisk handlingsplan og oppfølging av denne, også i fremtiden 
legges frem for RFF: 
 

 Sak 66 /11  Landsomfattende tilsyn i 2010 med sosiale tjenester i 
arbeids- og velferdsforvaltningen 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Helsetilsynets rapport 4/2010: Kommuner bryter loven ved henvendelser om økonomisk 
stønad. Oppsummering av landsomfattende tilsyn i 2010 med sosiale tjenester i Nav tas til 
orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Helsetilsynets rapport 4/2010: Kommuner bryter loven ved henvendelser om økonomisk 
stønad. Oppsummering av landsomfattende tilsyn i 2010 med sosiale tjenester i Nav tas til 
orientering. 
 

 6 



 

 7

 Sak 67 /11  Brukerundersøkelse 2010 ved NAV-kontorene i Oslo 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Brukerundersøkelsen 2010 i sosialtjenesten tas til orientering. 
 
A og SV v/Hanne Eldby (SV) hadde følgende tilleggsforslag til vedtak 
Bydelsutvalget mener metoden ved denne undersøkelsen må gjennomgås slik at 
representativitet sikres i kommende undersøkelser. Dette er nødvendig for at resultatene skal 
kunne brukes til videreutvikling av tjenesten. 
 
Votering 
Det ble først votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig 
 
Deretter ble det votert over tilleggsforslaget til vedtak fra Hanne Eldby (SV) 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 

1. Brukerundersøkelsen 2010 i sosialtjenesten tas til orientering. 
2. Bydelsutvalget mener metoden ved denne undersøkelsen må gjennomgås slik at 

representativitet sikres i kommende undersøkelser. Dette er nødvendig for at 
resultatene skal kunne brukes til videreutvikling av tjenesten. 

 
 
 
 

 Sak 68 /11  Kommunerevisjonens rapport 05/2011 Bruk av private 
døgnovernattingstilbud 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Kommunerevisjonens rapport 05/2011 Bruk av private døgnovernattingstilbud tas til 
orientering. 
 
A og SV v/Hanne Eldby (SV) hadde følgende tilleggsforslag til vedtak 
- Bydelsutvalget ber Oslo kommune etablere avtaler slik at det er mulig for bydelen å få 

plass på steder som har kvalitetsavtale når dette er nødvendig.  
- Administrasjonen bes legge frem en sak for bydelsutvalget med resultatene fra den 

nedsatte arbeidsgruppen på tvers av NAV, Tiltakssenteret og Boligkontoret. Målsettingen 
må være å unngå bruk av døgnovernatting utover en måned og å unngå at barn/familier 
med barn må bruke døgnovernattingstilbud. 

 
Votering  
Det ble først votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Deretter ble det votert over tilleggsforslagene fra A og SV. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 



1. Kommunerevisjonens rapport 05/2011 Bruk av private døgnovernattingstilbud tas til 
orientering. 

2. Bydelsutvalget ber Oslo kommune etablere avtaler slik at det er mulig for bydelen å få 
plass på steder som har kvalitetsavtale når dette er nødvendig. 

3. Administrasjonen bes legge frem en sak for bydelsutvalget med resultatene fra den 
nedsatte arbeidsgruppen på tvers av NAV, Tiltakssenteret og Boligkontoret. 
Målsettingen må være å unngå bruk av døgnovernatting utover en måned og å unngå 
at barn/familier med barn må bruke døgnovernattingstilbud. 

 

 Sak 69 /11  Rapport fra anmeldt tilsyn - Østensjø bo- og 
servicesenter 08.03.2011 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport fra anmeldt tilsyn ved Østensjø bo- og servicesenter 08.03.2011 og Sykehjemsetatens 
uttalelse tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Rapport fra anmeldt tilsyn ved Østensjø bo- og servicesenter 08.03.2011 og Sykehjemsetatens 
uttalelse tas til orientering. 
 
 
 

 Sak 70 /11  Rapport fra anmeldt tilsyn ved Langerud sykehjem 
11.03.2011 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport fra anmeldt tilsyn ved Langerud sykehjem 11.03.2011 og sykehjemsetatens uttalelse 
tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Rapport fra anmeldt tilsyn ved Langerud sykehjem 11.03.2011 og sykehjemsetatens uttalelse 
tas til orientering 
 

 Sak 71 /11  Rapport fra anmeldt tilsyn - Manglerudhjemmet 
13.04.2011 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Rapport fra anmeldt tilsyn ved Manglerudhjemmet 13.04.2011, og Sykehjemsetatens 
uttalelse, tas til orientering. 
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Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Rapport fra anmeldt tilsyn ved Manglerudhjemmet 13.04.2011, og Sykehjemsetatens 
uttalelse, tas til orientering. 
 

 Sak 72 /11  Brukerundersøkelse i hjemmetjenesten 2010,  
forbedringstiltak 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak om brukerundersøkelse i hjemmebaserte tjenester 2010 – forbedringstiltak tas til 
orientering 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Sak om brukerundersøkelse i hjemmebaserte tjenester 2010 – forbedringstiltak tas til 
orientering 
 
 
 

 Sak 73 /11  Oppsal frivillighetssentral - årsmelding og regnskap 
2010 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Oppsal frivillighetssentrals årsmelding 2010 og regnskap 2010 med revisorberetning, tas til 
orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Oppsal frivillighetssentrals årsmelding 2010 og regnskap 2010 med revisorberetning, tas til 
orientering. 
 

 Sak 74 /11  Manglerud frivillighetssentral - regnskap 2010 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Manglerud frivillighetssentrals årsregnskap 2010 med revisors beretning tas til orientering. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 



 
Vedtak 
Manglerud frivillighetssentrals årsregnskap 2010 med revisors beretning tas til orientering. 
 

 Sak 75 /11  Oppnevning av representanter til ungdomsrådet 2011 - 
2012 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Følgende personer oppnevnes til representanter i ungdomsrådet for 2011 – 2012. 
 

1. Kandidat fra Abildsø skoles elevråd: 
Sverre Starheim f. 1995, Langerudsvingen 7f, 1187 Oslo 

 
2. Kandidat fra Oppsal skoles elevråd: 

Ina Trøan Berg f. 1996, Tyristubbveien 49, 0687 Oslo 
 
 Vararepresentant: 
 Ingrid Engebretsen f. 1996, Vetlandsveien 90, 0685 Oslo 
 
3. Kandidat fra Skullerud skoles elevråd: 

Sindre Reinholt f. 1995, Nøklesvingen 8, 0689 Oslo 
 

4. Kandidat fra Skøyenåsen skoles elevråd: 
Silje Vig Bjune f. 1997, Klinkeveien 4, 0683 Oslo 
 

Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 

1. Kandidat fra Abildsø skoles elevråd: 
Sverre Starheim f. 1995, Langerudsvingen 7f, 1187 Oslo 

 
2. Kandidat fra Oppsal skoles elevråd: 

Ina Trøan Berg f. 1996, Tyristubbveien 49, 0687 Oslo 
 
 Vararepresentant: 
 Ingrid Engebretsen f. 1996, Vetlandsveien 90, 0685 Oslo 
 
3. Kandidat fra Skullerud skoles elevråd: 

Sindre Reinholt f. 1995, Nøklesvingen 8, 0689 Oslo 
 

4. Kandidat fra Skøyenåsen skoles elevråd: 
Silje Vig Bjune f. 1997, Klinkeveien 4, 0683 Oslo 

 

 Sak 76 /11  Skolemiljøutvalg - endringer i representasjon ved 
Manglerud, Østensjø og Manglerud videregående skole 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
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1. Bydelsutvalget oppnevner Ann Helen Tindvik (Frp) som ny representant i 
miljøutvalget ved Manglerud skole etter Grete Ødegård (Frp). 

2. Bydelsutvalget oppnevner Ann Helen Tindvik (Frp) som ny representant i 
miljøutvalget ved Østensjø skole etter Grete Ødegård (Frp). 

3. Bydelsutvalget oppnevner Ann Helen Tindvik (Frp) som ny representant i 
miljøutvalget ved Manglerud videregående skole etter Grete Ødegård (Frp). 

 
Oppnevningene gjøres gjeldende ut inneværende kommunevalgperiode. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 

1. Bydelsutvalget oppnevner Ann Helen Tindvik (Frp) som ny representant i 
miljøutvalget ved Manglerud skole etter Grete Ødegård (Frp). 

2. Bydelsutvalget oppnevner Ann Helen Tindvik (Frp) som ny representant i 
miljøutvalget ved Østensjø skole etter Grete Ødegård (Frp). 

3. Bydelsutvalget oppnevner Ann Helen Tindvik (Frp) som ny representant i 
miljøutvalget ved Manglerud videregående skole etter Grete Ødegård (Frp). 

 
Oppnevningene gjøres gjeldende ut inneværende kommunevalgperiode. 
 
 
 

 Sak 77 /11  Endring i møterekke - bydelsutvalgets 
konstitueringsmøte 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget avholder ekstraordinært møte 14.11.2011 i forbindelse med konstituering av 
nytt bydelsutvalg for perioden 2011-2015. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Bydelsutvalget avholder ekstraordinært møte 14.11.2011 i forbindelse med konstituering av 
nytt bydelsutvalg for perioden 2011-2015. 
 

 Sak 78 /11  Kunngjøring av planforslag til offentlig ettersyn - 
Våronnveien 17 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydel Østensjø viser til tidligere vedtak i saken og anbefaler Plan- og bygningsetatens 
alternativ 2 i planforslag til offentlig ettersyn for Våronnveien 17.  
Universell utforming forutsettes ivaretatt og før en eventuell utbygging må de nødvendige 
dispensasjoner ift. støyforskriften avklares med de lokale helsemyndigheter. 
 



Bydelsutvikling, miljø- og kulturkomiteen hadde følgende endringsforslag til vedtak 
Bydel Østensjø viser til tidligere vedtak i saken og anbefaler Plan- og bygningsetatens 
alternativ 2 i planforslag til offentlig ettersyn for Våronnveien 17, men med en reduksjon av 
byggehøyden. 
Universell utforming forutsettes ivaretatt og før en eventuell utbygging må de nødvendige 
dispensasjoner ift. støyforskriften avklares med de lokale helsemyndigheter. 
 
Votering 
Forslaget fra bydelsutvikling, miljø- og kulturkomiteen ble satt opp mot bydelsdirektørens 
forslag til vedtak. 
Forslaget fra bydelsutvikling, miljø- og kulturkomiteen ble vedtatt med 11 stemmer for (A, V, 
SV, Ann Carnarius Elseth (Frp) og Gro Thorup (H) og 4 stemmer mot (Tommy Skjervold 
(Frp), Bjørn Vesten (uavhengig), Gunnar Pedersen (H) og Ole K. Richenberg (H).  
 
Vedtak 
Bydel Østensjø viser til tidligere vedtak i saken og anbefaler Plan- og bygningsetatens 
alternativ 2 i planforslag til offentlig ettersyn for Våronnveien 17, men med en reduksjon av 
byggehøyden. 
Universell utforming forutsettes ivaretatt og før en eventuell utbygging må de nødvendige 
dispensasjoner ift. støyforskriften avklares med de lokale helsemyndigheter. 
 
 
 

 Sak 79 /11  Østensjøveien 79-Bryn Senter. Varsel om igangsetting 
av arbeid med detaljregulering. Høring av forslag til planprogram 
 
Mona Ridder-Nielsen (A) erklærte seg inhabil i behandling av saken, da hun er ansatt ved 
Bryn Senter. Kristin Sandaker (A) trådte inn i hennes plass. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Det vises til varsel om igangsetting av arbeid med detaljregulering og høring av forslag til 
planprogram for Østensjøveien 79 – Bryn Senter.  
 
Området er svært belastet ift. støy, luftforurensning og vanskelige trafikale forhold. 
 
I beskrivelse av dagens situasjon oppgis det at på Ring 3 mellom Bryn og Manglerud 
forekommer mindre forsinkelser i morgen- og ettermiddagsrushet, samt at noe forsinkelse 
også kan oppstå på Østensjøveien både mellom Helsfyr og tilslutningen til store Ringvei og 
mellom Bryn og Ulsrud.  
Dette virker konservativt ift. dagens trafikksituasjon, og en større utbygging vil ytterligere 
forsterke de trafikale problemer i området.  
 
Bydel Østensjø anser det som svært viktig at forhold knyttet til støy, luftforurensning og 
trafikkavvikling utredes grundig.  
 
Bydelsutvikling, miljø- og kulturkomiteen hadde følgende forslag til vedtak 
1. Det vises til varsel om igangsetting av arbeid med detaljregulering og høring av forslag til 
planprogram for Østensjøveien 79 – Bryn Senter.  
 
2. Bydel Østensjø er skeptisk til videre utbygging av dette området uten at det ses i videre 
sammenheng med konsekvensene av planlagt Manglerudtunnel.  
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3. Planene om videreutvikling av Bryn senter må også sees i sammenheng med den 
forestående boligutbyggingen av tomten ved Høyenhall fabrikker, fredningsprosessen som nå 
pågår for kulturminnene rundt Christinedal og mulighetene for å skape en blågrønn korridor 
med tilhørende turvei som kan binde Østensjøområdet Miljøpark sammen med Alna. Det 
vises i denne sammenheng også til arbeidet med Kommunedelplan for Alna Miljøpark med 
tilhørende vedlegg om åpning av sidebekker, samt Grøntplanen. 
 
Østensjøbekken ligger i dag i rør gjennom området, og det må utredes nærmere hvorledes 
denne kan løftes frem i dagen (jfr. Byøkologisk program). Christinedal med tilhørende hage, 
”Den gule stuen”, Mølledammen, arbeiderboliger og stallbygning må få tilstrekkelig rom i 
landskapsbildet og ikke fremstå som innesperret bak Bryn senter. 
 
Det bes derfor om at man i det videre planarbeidet ser på helheten i området og spesielt at 
man legger til rette for etablering av en blågrønn korridor. 
 
4. Området er et av landets mest belastede ift. støy, luftforurensning og vanskelige trafikale 
forhold. Bydel Østensjø anser det som svært viktig at forhold knyttet til støy, luftforurensning 
og trafikkavvikling utredes grundig.  
 
Votering 
Forslaget fra bydelsutvikling, miljø- og kulturkomiteen ble satt opp mot bydelsdirektørens 
forslag til vedtak. 
Forslaget fra bydelsutvikling, miljø- og kulturkomiteen ble enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak 
1. Det vises til varsel om igangsetting av arbeid med detaljregulering og høring av forslag til 
planprogram for Østensjøveien 79 – Bryn Senter.  
 
2. Bydel Østensjø er skeptisk til videre utbygging av dette området uten at det ses i videre 
sammenheng med konsekvensene av planlagt Manglerudtunnel.  
 
3. Planene om videreutvikling av Bryn senter må også sees i sammenheng med den 
forestående boligutbyggingen av tomten ved Høyenhall fabrikker, fredningsprosessen som nå 
pågår for kulturminnene rundt Christinedal og mulighetene for å skape en blågrønn korridor 
med tilhørende turvei som kan binde Østensjøområdet Miljøpark sammen med Alna. Det 
vises i denne sammenheng også til arbeidet med Kommunedelplan for Alna Miljøpark med 
tilhørende vedlegg om åpning av sidebekker, samt Grøntplanen. 
 
Østensjøbekken ligger i dag i rør gjennom området, og det må utredes nærmere hvorledes 
denne kan løftes frem i dagen (jfr. Byøkologisk program). Christinedal med tilhørende hage, 
”Den gule stuen”, Mølledammen, arbeiderboliger og stallbygning må få tilstrekkelig rom i 
landskapsbildet og ikke fremstå som innesperret bak Bryn senter. 
 
Det bes derfor om at man i det videre planarbeidet ser på helheten i området og spesielt at 
man legger til rette for etablering av en blågrønn korridor. 
 
4. Området er et av landets mest belastede ift. støy, luftforurensning og vanskelige trafikale 
forhold. Bydel Østensjø anser det som svært viktig at forhold knyttet til støy, luftforurensning 
og trafikkavvikling utredes grundig.  
 



 Sak 80 /11  Videre arbeid med budsjett 2011 og 2012 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget utsetter neste orienteringsmøte i forbindelse med budsjett 2011 og 2012 til 
første møte i arbeidsutvalget etter ferien; 05.09.2011. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Bydelsutvalget utsetter neste orienteringsmøte i forbindelse med budsjett 2011 og 2012 til 
første møte i arbeidsutvalget etter ferien; 05.09.2011. 
 

 Sak 81 /11  Høring - Utkast til forskrift om midlertidige 
trafikkregulerende tiltak ved høy luftforurensning i Oslo kommune 
  
Tommy Skjervold (Frp) erklærte seg inhabil i behandling av saken, da han er ansatt i 
vedkommende byrådsavdeling som er ansvarlig for behandling av saken. Det var 14 
stemmeberettigede under behandling av saken. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydel Østensjø anser de foreslåtte tiltak under § 3 i forskriftsutkastet som nødvendige, og  
tilslutter seg utkast til forskrift om midlertidige trafikkregulerende tiltak ved høy 
luftforurensning i Oslo kommune. 
 
Forøvrig bemerkes det at buss og taxi bør legges til de kjøretøyer som er listet under § 4 
Unntak – dispensasjon da utrykningskjøretøy er tatt med. 
 
Bjørn Vesten (uavh.) hadde følgende forslag til vedtak 
De foreslåtte tiltakene på dager med for høy konsentrasjon av nitrogendioksid (NO2) i lufta er 
av meget omfattende karakter. Tiltakene kan i kuldeperioder innebære at alle dieselbiler får 
kjøreforbud i opptil fem dager av gangen, i verste fall enda lenger. Alternativt foreslår 
utkastet at alle biler forbys å kjøre annenhver dag, avhengig av hvilket tall nummerskiltet 
deres ender på (såkalt datokjøring).    
 
Når luftkvaliteten synker under grenseverdiene for NO2 gir det selvfølgelig grunn til 
bekymring. Det er imidlertid grunn til å understreke at grenseverdiene primært overskrides 
fordi de statlige kravene ble skjerpet fra 1.1.2010, ikke fordi lufta er blitt vesentlig dårligere. 
 
Oslo kommune har i henhold til sin handlingspakke fra 2005 allerede gjennomført en rekke 
tiltak for å bedre luftkvaliteten i byen, bl.a. en kraftig satsing på kollektivtrafikken. Til tross 
for at luftkravene nylig er skjerpet, ville disse tiltakene trolig vært tilstrekkelige for å unngå at 
Oslo får høy luftforurensning i kuldeperioder. 
 
I mellomtiden har imidlertid statlig politikk ført til at forurensningen fra NO2 sprenger 
grenseverdien enkelte dager i året.  
 
Gjennom bilavgiftssystemet har statlige myndigheter de siste årene stimulert salget av 
dieselbiler med begrunnelse i lave CO2-utslipp og antatte klimavirkninger. 75 pst av alle nye 
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biler selges nå med dieselmotorer. Dieselbiler slipper imidlertid ut vesentlig mer NOX enn 
bensinbiler, selv om utslippene for begge motortyper har vært sterkt dalende på nye biler de 
siste årene. CO2-utslipp har ingenting å si for den lokale luftkvaliteten, men det har derimot 
NO og NO2 (fellesbetegnelse NOX).  
 
Grenseverdiene for NO2 sprenges i perioder hver vinter i Oslo fordi restutslippet fra 
dieselbiler fortsatt inneholder mer NO2 enn bensinbiler, fordi andelen dieselbiler har økt, og 
fordi transport- og bilbehovet har økt med en sterkt voksende befolkning (siden 1985 økning 
med 137 000 personer, hvorav 121 000 grunnet innvandring, ref Oslospeilet 3/2010, Oslo 
kommune).  
 
Det er svært betenkelig at en miljøbegrunnet omlegging av bilavgiftene har ført til at luften 
blir så dårlig. Både bilavgiftsystemet og rammene som åpner for den voldsomme 
befolkningsveksten er det staten som har ansvaret for. Og mens kommunen har prøvd å 
kompensere ved å satse på kollektivutbygging, har staten sviktet, ikke minst når det gjelder 
jernbanen i hovedstadsområdet.  
 
De foreslåtte forbudene må veies opp mot ulempene som forårsakes av dem. Et kjøreforbud 
vil ha meget store personlige og samfunnsmessige konsekvenser, trolig også helsemessige. 
Det vil medføre store problemer i et allerede presset kollektivsystem, enkelte vil grunnet lang 
reisevei ikke komme på jobb, foreldre vil vanskelig kunne bringe sine barn til og fra 
barnehage, eldre ikke komme seg rundt, og mange ikke få gjort sine daglige innkjøp. At 
forbudene vil settes i verk på vinteren mens det er kaldt, mørkt og snø, gjør det ikke lettere.   
 
Oslo kommune bør for det første oppfordre staten til å ta et nasjonalt ansvar for å styrke 
infrastrukturen for kollektivtilbudet i hovedstadsregionen.  
 
Dessuten bør man be statlige myndigheter revurdere bilavgiftene slik at man raskt får fornyet 
bilparken. Det skjer en stadig reduksjon i NOX-utslippene fra nye biler. Allerede fra 2013 
kommer det nye og strengere utslippskrav til nye kjøretøyer som bidrar til at utslippene går 
ned (kilde: Klima- og forurensningsdirektoratet 02.12.2010). Fra 2014 forventes innført krav 
som gjør at dieseldrevne biler får like lave NOX-utslipp som bensinbiler.  
 
Sist, men ikke minst, bør staten oppfordres til å iverksette tiltak slik at den sterke 
befolkningsveksten fra utlandet til Oslo avtar.  
 
Votering  
Forslaget fra Bjørn Vesten (uavh.) ble satt opp mot bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble vedtatt med 12 stemmer for (A, SV, H og V) og 2 
stemmer mot (Ann Carnarius Elseth (Frp) og Bjørn Vesten (uavh.). 
 
Vedtak 
Bydel Østensjø anser de foreslåtte tiltak under § 3 i forskriftsutkastet som nødvendige, og  
tilslutter seg utkast til forskrift om midlertidige trafikkregulerende tiltak ved høy 
luftforurensning i Oslo kommune. 
 
Forøvrig bemerkes det at buss og taxi bør legges til de kjøretøyer som er listet under § 4 
Unntak – dispensasjon da utrykningskjøretøy er tatt med. 
 
Bjørn Vesten (uavh.) hadde følgende merknad 
De foreslåtte tiltakene på dager med for høy konsentrasjon av nitrogendioksid (NO2) i lufta 
er av meget omfattende karakter. Tiltakene kan i kuldeperioder innebære at alle dieselbiler 



får kjøreforbud i opptil fem dager av gangen, i verste fall enda lenger. Alternativt foreslår 
utkastet at alle biler forbys å kjøre annenhver dag, avhengig av hvilket tall nummerskiltet 
deres ender på (såkalt datokjøring).    
 
Når luftkvaliteten synker under grenseverdiene for NO2 gir det selvfølgelig grunn til 
bekymring. Det er imidlertid grunn til å understreke at grenseverdiene primært overskrides 
fordi de statlige kravene ble skjerpet fra 1.1.2010, ikke fordi lufta er blitt vesentlig dårligere. 
 
Oslo kommune har i henhold til sin handlingspakke fra 2005 allerede gjennomført en rekke 
tiltak for å bedre luftkvaliteten i byen, bl.a. en kraftig satsing på kollektivtrafikken. Til tross 
for at luftkravene nylig er skjerpet, ville disse tiltakene trolig vært tilstrekkelige for å unngå at 
Oslo får høy luftforurensning i kuldeperioder. 
 
I mellomtiden har imidlertid statlig politikk ført til at forurensningen fra NO2 sprenger 
grenseverdien enkelte dager i året.  
 
Gjennom bilavgiftssystemet har statlige myndigheter de siste årene stimulert salget av 
dieselbiler med begrunnelse i lave CO2-utslipp og antatte klimavirkninger. 75 pst av alle nye 
biler selges nå med dieselmotorer. Dieselbiler slipper imidlertid ut vesentlig mer NOX enn 
bensinbiler, selv om utslippene for begge motortyper har vært sterkt dalende på nye biler de 
siste årene. CO2-utslipp har ingenting å si for den lokale luftkvaliteten, men det har derimot 
NO og NO2 (fellesbetegnelse NOX).  
 
Grenseverdiene for NO2 sprenges i perioder hver vinter i Oslo fordi restutslippet fra 
dieselbiler fortsatt inneholder mer NO2 enn bensinbiler, fordi andelen dieselbiler har økt, og 
fordi transport- og bilbehovet har økt med en sterkt voksende befolkning (siden 1985 økning 
med 137 000 personer, hvorav 121 000 grunnet innvandring, ref Oslospeilet 3/2010, Oslo 
kommune).  
 
Det er svært betenkelig at en miljøbegrunnet omlegging av bilavgiftene har ført til at luften 
blir så dårlig. Både bilavgiftsystemet og rammene som åpner for den voldsomme 
befolkningsveksten er det staten som har ansvaret for. Og mens kommunen har prøvd å 
kompensere ved å satse på kollektivutbygging, har staten sviktet, ikke minst når det gjelder 
jernbanen i hovedstadsområdet.  
 
De foreslåtte forbudene må veies opp mot ulempene som forårsakes av dem. Et kjøreforbud 
vil ha meget store personlige og samfunnsmessige konsekvenser, trolig også helsemessige. 
Det vil medføre store problemer i et allerede presset kollektivsystem, enkelte vil grunnet lang 
reisevei ikke komme på jobb, foreldre vil vanskelig kunne bringe sine barn til og fra 
barnehage, eldre ikke komme seg rundt, og mange ikke få gjort sine daglige innkjøp. At 
forbudene vil settes i verk på vinteren mens det er kaldt, mørkt og snø, gjør det ikke lettere.   
 
Oslo kommune bør for det første oppfordre staten til å ta et nasjonalt ansvar for å styrke 
infrastrukturen for kollektivtilbudet i hovedstadsregionen.  
 
Dessuten bør man be statlige myndigheter revurdere bilavgiftene slik at man raskt får fornyet 
bilparken. Det skjer en stadig reduksjon i NOX-utslippene fra nye biler. Allerede fra 2013 
kommer det nye og strengere utslippskrav til nye kjøretøyer som bidrar til at utslippene går 
ned (kilde: Klima- og forurensningsdirektoratet 02.12.2010). Fra 2014 forventes innført krav 
som gjør at dieseldrevne biler får like lave NOX-utslipp som bensinbiler.  
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Sist, men ikke minst, bør staten oppfordres til å iverksette tiltak slik at den sterke 
befolkningsveksten fra utlandet til Oslo avtar.  
 

 Sak 82 /11  Tjenester på anbud 
 
Forslag til vedtak fra A og SV v/Hanne Eldby (SV)  
Bydelsutvalget ber administrasjonen vurdere hvor mange personer det er aktuelt å etterspørre 
tilbud til i løpet av 2012, samt gi en vurdering av hva som kreves for at bydelen selv skal 
kunne etablere det nødvendige tilbudet. Vurderingen legges fram i forbindelse med 
utarbeiding av budsjett for 2012. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Bydelsutvalget ber administrasjonen vurdere hvor mange personer det er aktuelt å etterspørre 
tilbud til i løpet av 2012, samt gi en vurdering av hva som kreves for at bydelen selv skal 
kunne etablere det nødvendige tilbudet. Vurderingen legges fram i forbindelse med 
utarbeiding av budsjett for 2012. 
 
 
 

 Sak 83 /11  Innstilling av representanter til driftsstyrene ved Godlia, 
Høyenhall, Manglerud, Skullerud, Skøyenåsen og Østensjø skole 
 
I forbindelse med driftsstyrene og representasjon, informerte Gunnar Pedersen (H) om at 
Karia Kronberg (H) har gått bort. Administrasjonen melder i den forbindelse inn hvilke utvalg 
hun var representert i. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget innstiller for Utdanningsetaten nyoppnevning til driftsstyrene ved følgende 
skoler:  
 
Godlia skole: : _________________som fast representant etter Randi Vollmerhaus (A)  

_________________som vararepresentant etter Ragnar Bøe Elgsaas 
(A) 

_________________som fast representant etter Aina Stenersen (Frp) 
_________________som fast representant etter Aud Kristine Johnsen 

(SV)  
_________________som vararepresentant etter Hanne Irene Eldby 

(SV) 
 
Høyenhall skole:  _________________som fast representant etter Mona Ridder-Nielsen 
(A) 
   _________________som vararepresentant etter Kristin Sandaker (A) 
 
Manglerud skole:  _________________som fast representant etter Toril Høimyr (SV) 



_________________som vararepresentant etter Gunnell Sandanger 
(SV) 

_________________som fast representant etter Geir Vinje (A) 
_________________som vararepresentant etter Kristin Sandaker (A) 
_________________som fast representant etter Bjørn Harald Flobekk 

(H) 
_________________som vararepresentant etter Liv Skaanes (H) 

 
Skullerud skole:  _________________som fast representant etter Mona Myrvold (A) 
 
Skøyenåsen skole:  _________________som fast representant etter Harinder Pal Singh (A) 
   _________________som fast representant etter Astrid Arnslett (H) 
 
Østensjø skole:  _________________som vararepresentant etter Kari Paulsrud (A) 
 
Frp hadde følgende forslag til vedtak 
Godlia skole: Ann Helen Tindvik (Frp) innstilles som representant etter Aina Stenersen (Frp). 
 
A og SV hadde følgende forslag til vedtak 
De samme representantene som har sittet i forrige periode innstilles på nytt. 
 
Høyre hadde følgende forslag til vedtak 
Manglerud skole: Bjørn Harald Flobekk (H) innstilles på nytt som representant.  
Manglerud skole: Liv Skaanes (H) innstilles på nytt som vararepresentant. 
 
Skøyenåsen skole: Maria Kristine Göthner (H) innstilles om fast representant etter Astrid 
Arnslett (H). 
 
Votering 
Det ble votert over alle forslagene samlet. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak  
Bydelsutvalget innstiller for Utdanningsetaten nyoppnevning til driftsstyrene ved følgende 
skoler:  
 
Godlia skole:  
Randi Vollmerhaus (A) som fast representant etter Randi Vollmerhaus (A)  
Ragnar Bøe Elgsaas (A) som vararepresentant etter Ragnar Bøe Elgsaas (A) 
Ann Helen Tindvik (Frp) som fast representant etter Aina Stenersen (Frp) 
Aud Kristine Johnsen (SV) som fast representant etter Aud Kristine Johnsen (SV)  
Hanne Irene Eldby (SV) som vararepresentant etter Hanne Irene Eldby (SV) 
 
Høyenhall skole:   
Mona Ridder-Nielsen (A) som fast representant etter Mona Ridder-Nielsen (A) 
Kristin Sandaker (A) som vararepresentant etter Kristin Sandaker (A) 
 
Manglerud skole:   
Toril Høimyr (SV) som fast representant etter Toril Høimyr (SV) 
Gunnell Sandanger (SV) som vararepresentant etter Gunnell Sandanger (SV) 
Geir Vinje (A) som fast representant etter Geir Vinje (A) 
Kristin Sandaker (A) som vararepresentant etter Kristin Sandaker (A) 
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Bjørn Harald Flobekk (H) som fast representant etter Bjørn Harald Flobekk (H) 
Liv Skaanes (H)som vararepresentant etter Liv Skaanes (H) 
 
Skullerud skole:   
Mona Myrvold (A) som fast representant etter Mona Myrvold (A) 
 
Skøyenåsen skole:   
Harinder Pal Singh (A) som fast representant etter Harinder Pal Singh (A) 
Maria Kristine Göthner (H) som fast representant etter Astrid Arnslett (H) 
 
Østensjø skole:  
Kari Paulsrud (A) som vararepresentant etter Kari Paulsrud (A) 
 

 Sak 84 /11  Gratis kjernetid - orientering 
 
A og SV v/Hanne Eldby (SV) hadde følgende forslag til vedtak 
Administrasjonen bes legge fram en sak der andelen fire- og femåringer med 
minoritetsbakgrunn i bydelen som benytter barnehagetilbud presenteres. Videre bes det om at 
retningslinjene for tildeling av gratis halvdagsplass i dag presenteres, da disse har vært i 
endring. Det ses også på muligheter for å endre retningslinjene slik at alle fire- og femåringer 
som ikke benytter barnehageplass kan tilbys dette. Hvor mange barn dreier det som om? Hvor 
mange er minoritetsspråklige og hvor mange er etnisk norske. 
 
Votering  
Det ble votert over forslaget fra A og SV. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Administrasjonen bes legge fram en sak der andelen fire- og femåringer med 
minoritetsbakgrunn i bydelen som benytter barnehagetilbud presenteres. Videre bes det om at 
retningslinjene for tildeling av gratis halvdagsplass i dag presenteres, da disse har vært i 
endring. Det ses også på muligheter for å endre retningslinjene slik at alle fire- og femåringer 
som ikke benytter barnehageplass kan tilbys dette. Hvor mange barn dreier det som om? Hvor 
mange er minoritetsspråklige og hvor mange er etnisk norske. 
 
 
 
Bydel Østensjø, 31.05.2011 
 
 
Arnfinn Aabø (A)      Therese Kloumann Lundstedt 
BU-leder       BU-sekretær 
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